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Geachte Nationale Parken, 
 
Tijdens het AB jl. heeft u ons DB kritische vragen gesteld over de voorgestelde verhoging van de 
bijdrage voor SNP per park. Graag nemen we u mee in de overweging waarom wij tot dit voorstel zijn 
gekomen. Wij hopen dat dit u helpt om hierover in uw park het gesprek te voeren. Want we 
begrijpen dat een substantiële verhoging van de kosten voor deelname bij parken met beperkte 
budgetten een discussiepunt is.  
 
De Stichting SNP heeft als doel om door middel van samenwerking de Nationale Parken in Nederland 
te ontwikkelen tot natuurgebieden van bijzondere ecologische, educatieve, recreatieve en 
wetenschappelijke betekenis en daarvoor in de samenleving een solide draagvlak te creëren en in 
stand te houden. Dit draagvlak is essentieel want deze parken zijn in veel gevallen afhankelijk van 
publieke financiering. En tegelijk hebben Nationale Parken de mogelijkheid een bijdrage te leveren 
aan maatschappelijk opgaven, zoals in het Beleidsprogramma Nationale Parken maar weer eens 
helder is opgeschreven. Het is dus in het belang van de parken én in het belang van onze samenleving 
dat we draagvlak behouden en versterken. 
 
Elk van onze Nationale Parken is anders en overal spelen ook andere belangen. Dit maakt dat wij in 
het SNP telkens zoeken waar we gezamenlijk voor staan en hoe wij ons willen verhouden tot andere 
landelijke spelers. Het is daarbij essentieel dat we als overlegorgaan zelfstandig kunnen opereren en 
dus de ruimte hebben om een tegengeluid te laten horen wanneer dat nodig is.  
 
Met ingang van 1 januari 2023 is de samenwerkingsovereenkomst tussen SNP en Staatsbosbeheer 
beëindigd. In 2022 ontving SNP hiervoor nog een bijdrage van 75.000 euro. Sindsdien heeft het SNP 
naast het teruggaan naar een aantal basistaken, de begroting aangevuld vanuit de reserve. Dit bedrag 
betreft het bedrag op de zakelijke spaarrekening d.d. 28 oktober 2024 ad € 106.242,60. 
 
De keuze om de reserve in te zetten is gemaakt in de verwachting dat het Rijk bij een nieuw 
beleidsprogramma ook een bijdrage aan het SNP zou overwegen. Vanuit het Rijk is gekozen om naast 
een bijdrage voor het Nationaal Parken Bureau de vrijgemaakte middelen te verdelen over de 
Nationale Parken door middel van een subsidieregeling. Daarmee legt het Rijk eigenlijk bij u, de 
nationale parken, de keuze voor of u de inzet van het SNP van waarde acht.  
 
Wij snappen dat u als parken graag de middelen inzet in uw eigen park en projecten, en ook dat zal 
zeker bijdragen aan ons doel om de betekenis van de Nationale Parken te vergroten. Toch zijn we ook 
een stelsel van parken, en zit er een kracht in het gezamenlijk optrekken, met name als het gaat om 
het uitdragen van onze waarde. Tenslotte loopt dit beleidsprogramma tot 2030 en zal ook dan de 
politiek weer bepalen of daarop een vervolg komt. Hierop voorsorteren door samen resultaten uit te 
dragen zorgt voor een groter bereik, dan dat we dat als parken zelfstandig doen.  
 
Goed functioneren als SNP kunnen we alleen wanneer we elkaar voldoende zien en spreken, en 
weten te anticiperen op landelijk of europees beleid. Een secretaris is daarbij een essentiële spil in 
het web. Deze zorgt enerzijds dat de basis op orde is in de gouvernance van de stichting en brengt 
mensen en informatie samen. Vervolgens willen we op basis van deze informatie onze positie 
gebruiken en invloed uit te oefenen. Hiervoor heb je een sterk netwerk nodig, ook in het politieke 
domein.  
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Met de hoogte van de huidige bijdrage kunnen we dit nog slechts een paar jaar doen, omdat we 
blijven interen op onze reserves. Met onze ANBI-status komt ook de voorwaarde dat we een redelijk 
vermogen houden, dat nodig is om de continuïteit van de werkzaamheden te waarborgen. 
 
U zal dus op enig moment een structurele keuze moeten maken, en wij denken dat dat nu het juiste 
moment is. Want nu geeft u invulling aan uw plannen voor de subsidieregeling 2025-2030 en kan u 
rekening houden in deze begroting met een verhoging van de bijdrage aan SNP. Onze voorzitter heeft 
er bij het ministerie op aangedrongen dat deze activiteit binnen de voorwaarden van de subsidie valt.  
 
Wanneer we nu niet kiezen voor een langjarig sluitende begroting, dan is de vraag of onze huidige 
inzet nog wel haalbaar is. En ook al gaat het om een verdubbeling van de bijdrage, van €2500,- naar 
€5000,-, is dat op een totaal aan te vragen bedrag van €176.000,- (beschikbaar bij regeling 2024) nog 
geen 3%.  
 
Met Vriendelijke Groet, 
 
Namens het DB, uw penningmeester, 

 
C.R. Bruggeling 


